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Mødeindkaldelse det lokale uddannelsesudvalg for Blik og VVS 

 
Dato: 16. november 2022  Tidspunkt: kl. 12.00 – 14.00  Sted: Lokale 25.03 
      (overfor bestyrelseslok.) 
 
 

Mødedeltagere Initialer Organisation Fremmødt Afbud Uden afbud 
 

LUU: 
 

     

Leo Nielsen (Formand) 
 

LN Blik og Rør X   

Torben Gregersen 
 

TG Blik og Rør X   

Thomas Kiel 
 

TK Blik og Rør  X  

Lars Troelsgaard LT Tekniq 
Arbejdsgiverne 

X   

Jesper Hansen JH Tekniq 
Arbejdsgiverne 

 X  

Peder C. Bøndergaard 
 

PB Tekniq 
Arbejdsgiverne 

X   

      
Elevrepræsentant: 
 

     

Maiken Jensen 
 

MJ Skoleophold H2  X  

Daniel Hansen 
 

DH Skoleophold H1  X  

Thomas Juul TJ I virksomheden X   
 

      
Virksomhedscenter og 
Kundecenter: 

     

Anita Toft ANTO Herningsholm 
Erhvervsskole 

X   

Pia Rømer Bej PBS Herningsholm 
Erhvervsskole 

X   

      
Ledelsesrepræsentant  

 
    

Martin Lyhne 
Holmgaard 

MLH Herningsholm 
Erhvervsskole 

 X  

Kenneth Østergaard 
Lauridsen 

KLA Herningsholm 
Erhvervsskole 

X   

Gæster      
Lene Gonnsen LG EVU  X  

 
Jannik Blumensaadt JB Tekniq 

Arbejdsgiverne 
  X 

Thomas Nikolajsen 
 

THN Herningsholm 
Erhvervsskole 

X   

      
Sendt til EVU og Tekniq 
til orientering 

     

 
Referent: KLA/PBS 
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Referat LUU møde 16.11.2022 
 
 

 
1. Referat fra seneste møde den 31. august 2022 

a. Godkendelse af referat 
Referat godkendt 
 

b. Opfølgning af beslutninger 
Ingen opfølgning 
 

2. Meddelelser/orientering 
a. Elevrepræsentanten 

Rigtig god stemning på holdene.  
Forholdene for VVS’erne er jo stadigvæk ikke på højde som for resten af skolen. 
Blikafdelingen efterspørger også toiletforhold for pigerne. 
 

b. Formanden 
Skoleregionsmesterskab har haft 6 deltagere, hvoraf 2 er gået videre.  
Regionsmesterskabet blev afholdt 2 gange. Begge gange vundet af Simon Plaugborg. 
Til Blik og Rør konferencen blev der stadig efterspurgt mere grønt område. 
Selve faget skal stadig promoveres noget mere. 
 

c. Skolen 
Det går godt.  
215 uddannelsesaftaler hvor af 33 er korte aftaler.  
1 grundforløb er der pt 18 elever ud af 20. Der er pt 14 nye grundforløbselever til januar.  
Der arbejdes på Talentcamp indenfor VVS for hele DK. Der bliver afsat 2 bliklærere samt 3 
energilærere. 
Thomas har lagt ud til mestrene fra hele landet om, hvad det skal indeholde. Thomas vil så 
samarbejde med leverandørerne om, hvordan det så skal sammensættes. 
Kenneth supplerer med, at Talentcamp skal føre ekstra viden med sig. 
Lars tilføjer at for blik er jo tidspunktet rigtig dårlig, da det jo er der, at de altid har mest travlt. 
Kenneth tilføjer, at det Talentcamp man vil have på skolen, skal være campusmiljø. Derfor er 
det vigtigt, at alle uddannelser deltager. 
Nye ansigter i VVS. Vi har ansat Andreas Bernth, som vi har fået tilført fra vores 
smedeafdeling samt Per Møller. Andreas skal pt varetage grundforløb på blik samt H1. Per 
har taget sine hovedforløb på Herningsholm Erhvervsskole. Skal pt varetage H1 og H2 
undervisning. 
Vi vandt for 5 gang i træk Regionsmesterskaberne. Kenneth tilføjer at han synes at det er 
trist for lærlingen, at det skulle et nyt regionsmesterskab til før det blev endeligt. Efter det 
første Regionsmesterskab, blev der lavet et klageskriv fra Aarhus Tech samt Aalborg Tech. 
Det faglige udvalg vurderede, at Regionsmesterskabet skulle gøres om. Der er blevet lavet 
nogle erfaringer som nok kommer til at få indflydelse fremover. 
Thomas fra elevsiden spurgte om ikke alle skoler, skal undervise i det samme pensum og jo 
det skal der. Problemet er nu, at der sidder nogen fra andre skoler som ikke er blevet 
undervist i Autocat og det er ikke kun det, hvor eleverne på Herningsholm er langt foran 
med. Hvordan kan det være. Dette blev vendt. Blik og Rør vil også føre det videre til Det 
faglige udvalg. Hvordan kan Praktikvejledningerne bruges i det her.  
Praktikvejledningerne skal vendes på næste møde – bruger vi dem rigtigt på skolen og hvad 
kan vi gøre for at blive bedre. 
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Piger i uddannelsen kører godt. Der er kommet 3 partsmidler til. Der bliver lavet et 
fællesrum, hvor det bliver mere hyggeligt med sofaer, bordtennisbord og et mere smagfuldt 
miljø. Ikke at det skal være feminint, men at det er et miljø som taler til begge parter. 
 
Der mangler flere toiletter til drengene. 

 
3. Praktikpladssituationen 

a. Rekruttering 
2 mangler læreplads på grundforløbet 
 

b. AUB-ansøgning/anvendelser af AUB-midler 
Vi søger pt ikke nogen AUB-midler, da vi ikke har noget at søge på. 
 

c. 3-Parts midler 
Udviklingsmidlerne tilfalder EVU. 
Flere piger til blik er et ønske til et nyt projekt. 
 

4. Skoleoplæringssituationen 
a. SOP 

Ingen SOP pt på VVS 

 
5. Efteruddannelse/AMU 

Intet efteruddannelse pt på VVS 
Kenneth fortæller, at AMU-delen er blevet tilført afdelingen, sådan at Pia fremover tager sig af 
AMU-delen. Der arbejdes på at få udbudt kølecertifikat plus at vi må afvikle plastcertifikat samt 
åbent værksted indenfor blik. Blik og Rør vil skrive i deres blad, at de kan kontakte Pia omkring 
ønsker af AMU-kurser. 

 
6. Fremtidige eksamener 
Vi afholder svendeprøver i uge 51 
 

- 12 stk H4 VVS Energispecialister 
 

- Lars opfordrer til at vi profilerer, at lærlingene er blevet færdige. Sang og folder med hvor 
lærlingene er, hvad mere kan vi gøre? Skolen vender det. 

 
7. Status på afholdte certifikatprøver 

a. Beståelsesprocenter på certifikater 
 

2022  

Certifikatfag: 
Tilmeldte elever pr. hold / bestået 

 1. kva. 2. kva. 3. 
kva. 

4. 
kva. 

FjR-ordning (Fjernvarme)  11/4 -------- -------- 12/7  

VVS-Installationstekniker 1/1 -------- -------- 1/1  

Kølecertifikat KAT.2  13/1 19/5+10/7 7/6 12/5  
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Plastsvejsecertifikat 
”RØR”  

 -------------    

A-Gas certifikat 6/1 10/8    

 
 
Dumpeprocenterne blev vendt igen. Hvad er det som gør dem så høje? Der er enighed om, 
at på den ”gamle” version, skal du ikke bestå certifikaterne og det har en stor indflydelse på, 
hvor stor engagement lærlingene yder under kurserne  På den nye version skal 
certifikatdelen også bestås, så der bliver det spændende at se, om det har nogen 
indvirkning. 
 
Er vores uddannelse fyldt for meget med teori i stedet for praktisk uddannelse? 

 
8. Næste møde 

 
Den 1. marts 2023 
Den 7. juni 2023 
Den 5. juli 2023 – besigtigelse af Talentcamp 
 

9. Eventuelt 
 
Leo ønsker en liste over hvilke hold skolen har. 
Thomas foreslår en mere differentiering på holdene, når Blik og Rør er ude og har en 
gennemgang med holdene. 
 
 
 
Punkter til opfølgning:  

- Toiletforhold til piger i blikafdelingen 
- Praktikvejledninger – bruger vi dem rigtigt på skolen og hvad kan vi gøre for at blive 

bedre. Kenneth vender det med lærergruppen. 
- Forbedringer af svendeprøveafslutninger 

 


